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MUISTIO 

Projekti Kivenkyyti 

Työryhmä Nurmijärven palveluliikenteen seurantaryhmä 

Päivämäärä 1.12.2021, kokous 4/2021 

Aika 

Paikka 

klo 12:00 

Etäkokous 

Läsnä Pia Korteniemi, pj 

Jenny Rantamölö 

Risto Markkanen 

Erkki Partanen, Vanhusneuvosto 

Kimmo Viisanen, Vammaisneuvosto  

Aulis Mäkinen, Nurmijärven kylien edustaja 

Nina Forssell-Tuutti, Korsisaari Oy  

Pekka Vähätörmä, siht. 

Poissa Jani Meri 

  
 
 
 
 
 

  
1. Kokouksen avaaminen  

 

Puheenjohtaja Pia Korteniemi avasi kokouksen noin klo 12:00.  

 

2. Edellisen kokouksen muistio 

 

Läpikäytiin edellisen kokouksen muistio (1.9.2021) ja hyväksyttiin 

se muutoksitta. Erkki Partanen totesi, ettei ole saanut sähköpos-

tiinsa Kivenkyydin esitettä. Jenny Rantamölö lähetti esitteen heti 

kokouksen aikana Erkille ja Kimmolle. Erkki tiedusteli voiko Kiven-

kyydillä tehdä kunnan päätaajamien välisiä matkoja vai vain näiden 

taajamien sisäisiä. Todettiin, että Kivenkyydin palvelua on tarjolla 

vain taajamien sisäisille matkoille. 

 

3. Kuntaan tulleet palautteet Kivenkyydistä 

 

Kivenkyytiin liittyvää palautetta ei ole tullut lainkaan edellisen ko-

kouksen jälkeen. Muutakin joukkoliikennettä koskevaa palautetta 

tulee hyvin vähän, koska matkustaminen on edelleen tavanomaista 

alhaisemmalla tasolla. Kivenkyydissä on kuitenkin ollut enemmän 

asiakkaita kuin keväällä.  
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4. Ajankohtaiset asiat ja terveiset 

 

Liikennöitsijä 

Kivenkyydin matkustus on vilkastunut syksyn aikana ja asiakkaiksi on tullut uusia henkilöitä, 

jotka eivät ole käyttäneet Kivenkyytiä aikaisemmin. 

 

Vammaisneuvosto 

Kimmo Viisasella ei ollut erityisiä terveisiä vammaisneuvoston suunasta. Liikkuminen on 

normaalia vähäisempää, joten palautetta ja kysymyksiäkään ei juuri tule. 

 

Vanhusneuvosto 

Erkki Partanen totesi ajankohtaisimpia asioita olevan Rajamäen esteettömyyskartoituksen 

valmistuminen. Vastaavaa kartoitusta toivotaan myös Klaukkalaan. 

 

Yhteyksistä Hyvinkään sairaalalle tulee palautetta. Vaihdollinen yhteys ja tietojen etsiminen 

koetaan hankalaksi esimerkiksi Klaukkalasta lähdettäessä. Todettiin, että parhaiten tietoa 

aikatauluista, reiteistä ja vaihtoyhteyksistä löytyy:  

 

• Matkahuollon aikatauluhausta https://liput.matkahuolto.fi/ 

• Matkahuollon reittioppaasta  https://reittiopas.matkahuolto.fi/ 

 

Jos ei ole käytössä internettiä, voi aikataulutietoja tiedustella myös puhelimitse: 

 

• 09 878 9900 Korsisaaren vaihde (kaikki Korsisaaren joukkoliikenne) 

• 09 274 6900 Korsisaaren Matkapalvelukeskus (erityisesti Kivenkyytiin liittyvät asiat) 

• 0200 4000 Matkahuollon palvelunumero (kaikkien liikennöitsijöiden aikataulut ym.) 

 

https://liput.matkahuolto.fi/connectionsearch#breadcrumb
https://reittiopas.matkahuolto.fi/
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Hyvinkään vuorojen aikataulut on suunniteltu erityisesti koululaisten ja opiskelijoiden tar-

peiden mukaisiksi, joten niihin on vaikea tehdä muutoksia. Vaihtojen toimivuutta voidaan 

tarkastella. 

 

Nurmijärven kylät 

Aulis Mäkinen toi Nurmijärven kylien terveisinä seuraavia asioita: 

 

• Aulis on jakanut Kivenkyydin uutta esitettä. Siihen liittyen on tullut kysymyksiä, on-

ko palvelu enää käytettävissä Lepsämässä, kun karttakuvassa Lepsämä on rengas-

tetun alueen ulkopuolella. Todettiin, että palvelu ulottuu edelleen Lepsämään, kuva 

on viitteellinen. 

• Talveksi tarvitaan taas tietoa, mihin voi ilmoitta aurauksen ja hiekoituksen ongel-

mista. Katujen osalta tieto alueurakoitsijoista löytyy kunnan kotisivuilta. Esim. 

Klaukkalan ja Lepsämän alueella urakoitsijana toimii Alltime Oy; 

pks.kunnossapito@alltime.fi, 010 583 7040. ELY:n teiden osalta ongelmista voi il-

moittaa Tienkäyttäjän linjaan, jonka numero on 0200 2100. 

• Onko ohikulkutielle tulossa hirviaitoja? Ei ole tulossa. Tiesuunnitelmavaiheessa asia 

jo ratkaistiin eli ELY-keskus ei toteuta riista-aitoja Klaukkalan kehätien kaltaisille 

maanteille. ELY panostaa liikenneturvallisuuteen toteuttamalla esim. moottoriteiden 

varsille riista-aitoja. Jossakin vaiheessa ajateltiin, että riistanhoitoyhdisty asentaisi 

hirvinauhoja maantiealueen reunaan, mutta riistanhoitoyhdistys on nähnyt parem-

maksi keinoksi hirvieläinkannan pitämisen riittävän pienenä. 

• Tuleeko Vanha-Klaukan alueelle riittävästi pysäköintialueita? Alueen asemakaavassa 

on voimassa sama autopaikkanormi kuin ongelmalliseksi koetulla Ropakon alueella. 

Autopaikkojen määrä on sidoksissa kerrosneliöiden määrään. Ropakon alueelle on 

toteutettu paljon pieniä asuntoja, joten autopaikkanormi ei olekaan ollut tässä ta-

pauksessa riittävä. Toivotaan, että Vanha-Klaukan alueelle toteutuisi suurempia 

asuntoja kuin mitä Ropakon alueelle on toteutettu. Lisäksi alueelle on tulossa ka-

dunvarsipaikkoja ja yleinen pysäköintialue.  

• Onko Polvikalliontien kääntöpaikan pysäköintikieltomerkin saaminen edistynyt? Kyl-

lä, kääntöpaikalle on tulossa aluepysäköintikieltomerkki. Päätös on tehty ja merkit 

asennetaan maastoon kunnossapidon aikataulussa. 

• Lisäksi Aulis kiitti nopeusnäytöistä ja kysyi, miten niiden paikat päätetään. Jenny 

kertoi paikkojen perustuvan satuun palautteeseen. Tällä hetkellä jonossa on noin 10 

paikkaa. Näyttö on samassa paikassa noin kaksi viikkoa. 

 

 

Nurmijärven kunta 

Pia Korteniemi kertoi kunnan ajankohtaisia terveisiä seuraavasti: 

 

• Kunnan tiedotuslehdessä oli syksyllä iso juttu joukkoliikenteestä. Alkuvuoden tie-

dotuslehteen on tulossa pienempi joukkoliikenneteemainen juttu. 

• Joukkoliikenteen matkustus on lisääntynyt syksyn aikana. Jos uudet etätyösuosi-

tukset vähentävät matkustusta, joudutaan myös tarjonnan laajuutta tarkastele-

maan taas uudestaan. 

• Tarpeettomia Sampo-pysäkkimerkkejä poistetaan maastosta 

mailto:pks.kunnossapito@alltime.fi
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• Klaukkalantien kevyen liikenteen väylän (Kirkkotie-Ohikulkutie) rakentaminen on 

edistynyt hyvin 

• Rajamäentien ja Sairaalantien risteyksen rakennustyö on valmistumassa 

• Asemakaavahankkeita: 

o Uusi alue Kirkonkylällä Heinoja I 

o Kaavamuutos tonttien lisäämiseksi Rajamäellä Kylänpään alueella.  

• Pieniä liikenneturvallisuushankkeita toteutetaan mahdollisuuksien mukaan 

• Pysäköintialueita kehitetään eri puolilla kuntaa 

• Jenny luonnostelee havainnollisen ”Näin tilaat/Näin matkustat” -esitteen Kiven-

kyydistä 

 

 

5. Seuraava kokous 

 

Sovittiin seuraavan kokouksen ajankohdaksi tiistai 8.2.2022 kello 10:00. Kokouksen järjes-

tämistapa (etä-/hybridi-/lähikokous) päätetään myöhemmin.  

 

 

6. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen noin kello 13:10. 

 

 


